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PRIOPĆENJE ZA NOVINARE 

 

Za opstanak obje Inine rafinerije  

Najave u sredstvima javnog priopćavanja o novom mogućem suvlasniku INE s više od 50% 

vlasništva s kojim se zdravo za gotovo uzima zatvaranje Rafinerije nafte Sisak i njezina prenamjena u 

regionalni distribucijsko-skladišni centar, za EKN i SING nije prihvatljivo. Navedeni sindikati zalažu se 

za opstanak obje Inine rafinerije i za to da o sudbini rafinerija nitko ne može odlučivati bez suglasnosti 

Vlade Republike Hrvatske. 

Apeliramo na Vladu RH da u tom pogledu zauzme jasan i čvrsti stav, jer će tako na najbolji 

mogući način zastupati i braniti nacionalne interese. 

 

Seizmika koju nije trebalo snimati 

Svjedoci smo da britanska tvrtka Spectrum treba do 1. ožujka završiti snimanje 2D seizmike u 

Jadranu, što bi se moglo pokazati jednom od najvećih afera u Hrvatskoj. Naime, radi se protuzakonito 

jer odobrenje za to snimanje nije izdano u skladu sa Zakonom o istraživanju i eksploataciji ugljikovodika 

koji je u vrijeme izdavanja odobrenja bio na snazi. Nadalje, takvim snimanjem neće se dobiti ništa što 

već nije poznato jer je INA obavila puno opsežnija 2D seizmička snimanja (45.773 km u odnosu na 

Spectrumovih 12.280 km), a uz to i 7.365 km2 3D seizmičkih snimanja s kojima se po kvaliteti ne mogu 

mjeriti 2D snimanja. Izbušeno je i 150 istražnih bušotina diljem Jadrana. Treba naglasiti da uz ININA 

snimanja bilo kakva dodatna 2D seizmička snimanja, pa tako i Spectrumova, nisu potrebna za 

određivanje blokova/istražnih prostora odnosno za provođenje javnih nadmetanja za odobrenje 

istraživanja ugljikovodika. 

 Veliki Spectrumov zagovornik je naš ministar gospodarstva koji o istraživanju ugljikovodika 

pojma nema, a oko sebe je okupio ljude koji po tom pitanju nisu puno bolji od njega. Ignorira 

dobronamjerna nastojanja i sve dobronamjerne savjete i mišljenja dokazanih naftnih stručnjaka i radi 

štetu državi i INI. O kolikoj šteti je riječ teško je reći ali moglo bi se raditi o velikim novčanim iznosima. 

Vrijednost radova koje je obavila INA mjeri se milijardama kuna, a svi podaci predani su državi 

koja ih uz dobru naknadu može ustupiti potencijalnim investitorima. Ti podaci više su nego dovoljni za 



bilo koji oblik daljnjeg postupanja i zato se postavlja pitanje tko i iz kojih razloga omogućava Spectrumu 

izvrsnu zaradu na štetu države i INE. To je veoma ozbiljno pitanje jer je opravdano sumnjati da je država 

ININE podatke ustupila Spectrumu što pak povlači sumnju u to što i koliko zapravo snima Spectrum. 

Ipak Spectrum ne može „svoje“ podatke prodavati tj. ustupati trećima bez odobrenja 

Ministarstva gospodarstva, a budući da prodaju na veliko reklamiraju možda su takvo odobrenje već 

dobili. Reklamira ih i ministar Vrdoljak u stilu „top shop“ prodaje, koji se u ovom slučaju više ponaša kao 

Spectrumov akviziter nego kao ministar države koja u svojem vlasništvu ima puno bolje podatke i može 

na njima dobro zaraditi. Zato, ako već nije prekasno, Ministarstvo gospodarstva ne smije Spectrumu 

dozvoliti prodaju podataka kojima raspolažu, jer oni su svoja snimanja radili „u svrhu znanstvenog 

istraživanja“, a ne u svrhu istraživanja ugljikovodika. 

Na kraju mali podsjetnik na činjenicu da se o koncesijama na kopnu ni ne govori i da se već 

navršava treća godina kako su INI, također nezakonito, otete istražne koncesije „Sava“, „Drava“ i 

„Sjeverozapadna Hrvatska“. Hoćemo li i na kopnu doživjeti isti scenarij i hoće li se i tamo pojaviti neki 

novi „Spectrum“ za dobivanje „dragocjenih informacija“ bez kojih neće biti moguće „odrediti 

blokove/istražne prostore“ i otpočeti s provođenjem javnih nadmetanja za odobrenje istraživanja 

ugljikovodika. Ako ćemo se i tamo rukovoditi promišljanjem našeg ministra, u Panonu i Dinaridima treba 

ponovno izmjeriti 2D seizmiku, a u tom slučaju možemo za duže vrijeme reći „laku noć“ istraživanju 

nafte i plina u kopnenom dijelu Hrvatske. 

Završavamo s činjenicom da nam u vezi istraživanja nafte i plina na Jadranu Spectrum, na 

temelju vlastitih „najmodernijih“ mjerenja, kao veliku novost nudi ono što je još 1987. godine obznanjeno 

u Naftaplinovoj monografiji. To ujedno znači da ministrova najavljivanja „male Norveške“ nisu činjenično 

utemeljena, jer kao što reče poznati britanski naftni stručnjak: „Prvo što sam naučio u naftnom biznisu 

je to da je budala ili lažljivac onaj tko na temelju seizmičkih mjerenja tvrdi da na nekom području ima 

nafte ili plina“, a to upravo rade Spectrum i naš ministar Vrdoljak. Dakle, nedvojbeno je da se ovdje radi 

o obmanjivanju hrvatskih građana i prijevari čije razmjere tek treba utvrditi. 

 

Zagreb, 10. veljače 2014. 

 


